
Informilano Informilo de Milana Esperanto Klubo

ANNO LVII Luglio - Agosto 2008

INDICE

- I nostri prossimi venerdì
- Ci sarà un milanese a Milano a fine luglio?
- Cattedra di Milano
- Senkosta informado per televido
- Nuovamente  in   TV con  “10' di.....”
- TV-programoj el Pollando!
- Premio Ada Fighiera Sikorska
- Interrogazione al parlamento europeo
- La internacia kongreso de la fervojstoj
- Sukcesa seminario en Brescia
- La 22a kongreso de la Italaj Katolikoj
- Il giro d'italia davanti al Giardino Esperanto
- Il “laboratorio di esperanto” a Pescara
- 1° Mondkongreso de Esperantistaj Ĵurnalistoj
- Il pianista Korobeinikov in Italia
- Vikipedio in internet
- Estrarkunsido
- Condoglianze
- Grazie, grazie, grazie.
- Donazioni
- Niaj pasintaj vendredoj
- Turismo per Esperanto informa
- Notizie dal mondo

Circolo Esperantista Milanese
Via De Predis 9  -  20155 Milano  -  tel. 347-4262214 (solo venerdì sera)

e-mail: esperantomi@infinito.it
rete: http://milano.esperantoitalia.it/

C.C.P. 26448209

http://www.infinito.it/utenti/esperantomi/
http://www.infinito.it/utenti/esperantomi/


I NOSTRI   PROSSIMI   VENERDÌ                                                   ore 21,15  
aperti a tutti gli interessati: soci e non soci

Venerdì 4 luglio
RIUNIONE DEL CONSIGLIO DIRETTIVO 

Venerdì 11 luglio 
Ultimo incontro, in vista delle vacanze estive, con prologo presso 
la  pizzeria  ”Il  Faraone”  via  Masolino  da  Panicale  13  (h.  19.30. 
Come  al  solito  prenotarsi  presso  Rodari,  telef.  02  2364190)  e 
proseguimento in sede ove la s-anino Carla Sfardini leggerà alcuni 
brani significativi dal libro del prof. Carlo Minnaja

ESEOJ MEMORE AL IVO LAPENNA
ricordando la figura e l'importanza di questo grande esperantista.

SEDE CHIUSA DA VENERDÌ18 LUGLIO A VENERDÌ 5 SETTEMBRE
BUONE VACANZE A TUTTI! 

e arrivederci quando l'attività verrà ripresa con il programma di
Venerdì 12 settembre

RIUNIONE DEL CONSIGLIO DIRETTIVO
aperta a tutti

Venerdì 19 settembre
Riprende  la  tradizione  del  convivio  in  pizzeria  (stavolta  al 
“Giardino” di via Mac Mahon 104, alle ore 9.30. Prenotarsi con le 
solite già citate modalità) prima di recarsi in sede per ascoltare i

RAPPORTI SUI PRINCIPALI CONGRESSI ESTIVI
a cura di alcuni partecipanti.

CI SARÀ UN MILANESE A MILANO A FINE LUGLIO?
Questo  attivo  s-ano  cinese  (forse  non  solo)  arriva  in  una 
brutta  data....  Ma  se  in  città  ci  fosse  ancora  qualcuno per 
incontrarlo  sarebbe  un’occasione  bella  ed  interessante. 
Contattarlo direttamente; forse  il segretario Rodari potrebbe 
fare da tramite in occasione del congresso di Rotterdam, dove 
sembra che anche Xiao Fujun ci sarà. Informatelo.

Da: <grupoyema@163.com>
Laŭ nia plano, ni atingos Milanon vesperiĝe en la 31-a de Julio, 
Venecion en la 2-a de Aŭgusto, Florencon en la 4-a de Aŭgusto kaj 
Romon  en  la  7-a  de  Aŭgusto.  Ni  esperas  renkontiĝi  kun  lokaj 
esperantistoj en Italio. Se ili povus gastigi nin, mi tre dankus ilin!...
Cxion bonan al vi kaj viaj familianoj! Samideane,

Xiao Fujun
CATTEDRA DI MILANO
Il  21 giugno scorso,  pressoo la  sede del  C.E.M. si  è  tenuta  una 
sessione di esami a cura della Cattedra milanese diretta dal s-ano 
Guido Carravieri. Hanno superato l'esame di 1° grado i s-ani Ruben 
Conti (29/30) e Maddalena Lisi (23/30), mentre la s-anino Camilla 
Masciadri (22/30) ha positivamente concluso quello di 2° grado.
A tutti sincere congratulazioni e ... ad majora! 

SENKOSTA INFORMADO PER TELEVIDO
Dum  la  lastaj  monatoj  FEI  sukcesis  aliri  la  naciskalan  televidan 
rubrikon "10 minuti di... Programmi dell'accesso". Ĝis nun la elsendoj estis 
du: la 11a de majo 2007 kaj la 2a de januaro 2008. Aliaj certe sekvos.
Krome RAI disponigas tiujn intervjuojn en interreto, senpage.
Kune, tiuj du faktoj donas al FEI (do: al ĉiu grupo kaj al ĉiu membro) 
tute novan informan potencialon: povi uzi filmajn intervjuojn rete, 
senlime kaj senkoste. Kiel realigi tiun potencialon? Jen la paŝoj:
1.- Spekti la du filmojn, kiuj situas ĉi tie:
http://tinyurl.com/yoy8mm la  unua:  Intervjuo  de  Ranieri  Clerici.  
http://tinyurl.com/ywkq4g la  dua:  Intervjuo  de  Ranieri  Clerici  kaj 
Giorgio Novello pri la temo "L'esperanto e l'Unione europea".
2.-  Taksi  ĉu  [almenaŭ  unu  el]  ili  utilas  por  efike  informi  pri  
Esperanto (se ne, nenio farindas).
3.- Uzi la unuan el la du butonoj sub la ekrano, por esprimi, per la 
steloj sub ĝi, aprezon (objektivan) de la filmo. Tiu taksado estas en si 
mem pozitiva, ĉar ĝi, iusence, laŭ Rai mezuras la intereson vekatan 
de la temo Esperanto.
4.- Uzi la duan butonon por sendi al konatoj informon pri la filmoj. 
Kompreneble  ju  pli  vi  uzas  ĉi  tiun  duan  eblon,  des  pli  bone.
Al ĉiuj, abundan kaj efikan informadon!

Ranieri Clerici 
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NUOVAMENTE  IN   TV CON  “10' DI.....”
La terza trasmissione sul Canale 1 della RAI della rubrica "10' di …
Programmi  dell'accesso"  dedicata  all'esperanto  è  stata  registrata  lo 
scorso giugno, sul tema "I giovani per il superamento delle barriere 
linguistiche e la salvaguardia delle culture".
Hanno partecipato a questa trasmissione il Presidente della Gioventù 
Esperantista  Italiana,  Luca  della  Maddalena,  ed  il  tesoriere  Elina 
Koryak.
La messa in onda della trasmissione è prevista per venerdì 11 luglio 
alle  ore  9.30.  Questo  è  l'orario  ufficialmente  comunicato,  ma  in 
pratica talvolta esso slitta di alcuni minuti.

TV-PROGRAMOJ EL POLLANDO!
Jam estas aktiva nova interreta televido kiu dissendas el Bialystok, 
programojn per esperanto, kiuj poste estas ĉiam videblaj en  TTT.ejo: 
www.itvc.pl
La projekto  konsistas  el  serio  de  programoj,  kiuj  promocios 
Esperanton kaj Bialystock'n,  la naskiĝurbon de Ludoviko Zamenhof 
kiu estos sidejo de la venontjara Universala Kongreso. Oni esperas, ke 
ĝi iĝos la diskuto-forumo por esperantistoj el la tuta mondo. Bonvolu 
sendi  viajn  komentariojn  kaj  opiniojn  al  la  retpoŝta  adreso: 
esperanto@itvc.pl aŭ perpoŝte al:
Telewizja Internetowa ITVC
 ul. Upalna 5a lok. 10 i 11
 15-668 Białystok

PREMIO ADA FIGHIERA SIKORSKA
Lokaj,  naciaj,  internaciaj  kaj  fakaj  Esperanto-Asocioj,  same  kiel 
individuaj  esperantistoj  en  la  tuta  mondo  estas  petataj  proponi 
kandidatojn por la Premio Ada Fighiera Sikorska, aljuĝota en Salou 
dum la 16a Internacia Esperanto-Semajno de la Kulturo kaj Turismo 
(4-11 de oktobro 2008). La Premio estis kreita antaŭ tri jaroj memore 
al Ada Sikorska, kiu sindediĉe dum 34 jaroj laboris por Esperanto 
kaj ĝis sia morto redaktis la gazeton HEROLDO DE ESPERANTO. La 
Premio estas destinita al esperantistoj, kiuj aparte distingiĝis pro sia 
valora kaj meritplena agado favore al la Internacia Lingvo Esperanto. 
La Premio konsistos el medalo kaj diplomo, sur kiu, krom la nomo 
de  la  Internacia  Esperanto-Semajno,  aperos  reliefa  bildo  de  Ada 

Fighiera Sikorska kaj dorse la gravurita nomo de la premiito.
Proponoj atingu, antaŭ la 15-08-2008, G.C. Fighiera - Via Sandre 15 
-10078 Venaria Reale (To) Italio.
giancarlo.fighiera@libero.it
Informoj pri la Internacia Semajno: http://personales.ya.com/semajno

INTERROGAZIONE AL PARLAMENTO EUROPEO
L'on. Cappato ha presentato al Presidente del Parlamento europeo una 
interrogazione  contro  un  sistema  informatico  che  non  rispetta  le 
diversità  linguistiche  e  culturali  dell'Europa.  Citando  numerosi 
articoli  del  Trattato  dell'UE  che  garantiscono  il  multilinguismo, 
mentre  l'indispensabile  sistema  informatico  in  Parlamento  obbliga 
tutti all'uso dell'inglese giustificandolo con motivazioni tecnologiche, 
l'interpellante segnala che ci sono altri programmi applicativi, come 
ad esempio Open Office, che supererebbero tutti i problemi tecnici, di 
stabilità e sicurezza, utilizzabili senza costi di acquisizione e licenze. 
Pertanto chiede che tutti abbiano la possibilità di usufruire di questi 
programmi accessibili nella lingua ufficiale di loro scelta e quindi di 
includere nella configurazione standard di tutti i computer software 
ispirati al multilinguismo, che garantiscano il rapido passaggio della 
propria interfaccia da una versione linguistica ad un'altra.

LA INTERNACIA KONGRESO DE LA FERVOJSTOJ
Trieste: 23-29 maggio 2009
Tre estimataj kaj karaj geamikoj!
Itala  Fervojista  Esperanto-Asocio  (IFEA)  kaj  Triesta  Esperanto-
Asocio  (TEA),  kiuj  ricevis  la  malfacilan  sed  tre  agrablan  taskon 
akcepti  kaj  inde  gastigi  la  tutmondan  fervojistaron,  havas  la 
plezuron inviti Vin al la urbo Triesto.
Ni  atendas  vin  multnombraj,  ankau  por  inde  festi  la  atingon  de 
centjara  aktivado de esperantistoj  en la  fervoja  medio.  Centjariĝo 
estas tre grava dato kaj ĝuste pro tio ni sentas tiun devon aranĝi tiel, 
ke  la  61a  IFEF-Kongreso  longe  restu  en  ĉies  memoro  kiel  io  tre 
eksterordinara kaj neforgesebla.
Por agrabligi vian restadon laboras la jena Loka Kongresa Komitato:
D-ro  Romano  Bolognesi  Prezidanto;  Edvige  Tantin  Vicprezidanto; 
Elda Doerfler Sekretario; Giuseppe Valle Kasisto; Vito Tornillo Fak-
aranĝoj; Rosanna Sapla Logiga servo; Elena Zerpini Turisma servo 
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kaj pluraj aliaj.
Adreso de LKK:
61A IFEF-KONGRESO - TRIESTA ESPERANTO-ASOCIO
CP 601 Trieste Centro - It-34101 Trieste - Italio
Tel. +39 040 350093; faks. +39 040 763128;
retadresoj: noredv@tele2.it;     testudo.ts@gmail.com

SUKCESA SEMINARIO EN BRESCIA
Akurate organizita fare de la lokaj ges-anoj, kun la stimula kaj grava 
kunlaboro de d-ro Roberto Tresoldi, tiu ĉi unua “Breŝa E-Seminario” 
atingis tre kontentigan sukceson, kaj je partopreno kaj je la kvalita 
nivelo. Pli ol trideko estis la aliĝintoj, precipe el lombardaj kluboj 
sed ankaŭ kelkaj el Ĝenovo, Parma, Verono kaj Venecio. Pluraj estis 
la milananoj. La Seminario disvolviĝis la 10an kaj la 11an de majo, 
de sabato posttagmeze ĝis dimanĉo, ĉe Cascina Maggia, iama farma 
domego alloge restrukturita. Antaŭ la komenco, sabate matene, en 
ortodoksa  kapeleto  de  la  urba  centro,  prizorgata  de  la  episkopo 
mons. Luca Roberto Tresoldi, okazis la ceremonio por memorigi la 
grandan kaj neforgeseblan s-anon Glauco Corrado,  ano de Milana 
klubo  kaj  motoro  de  la  milana  Katolika  E-Centro,  kiu  en  Breŝa 
travivis siajn lastajn jarojn. Justa omaĝo al persono kiu dum sia vivo 
sin dediĉis al esperanto kaj al ĝia instruado. La temo de la seminario 
estis  “Esperanto  kaj  la  aliaj  lingvoj”.  La  seminariaj  prelegoj  estis 
altnivelaj  kaj  interesaj  La  unua  estis  prizorgita  de  universita 
docento,  prof.  Davide Astori,   pri “Esperanto laŭ la vidpunkto de 
lingvisto”; la dua fare de alia docento, prof. Giordano Formizzi, kiu 
nur parte sin dediĉis al la temo programita “Il valore propedeutico 
dell'esperanto  nella  riflessione  sulla  lingua  materna  e 
nell'apprendimento  delle  lingue  straniere”  kaj  preferis  fokusigi 
ankaŭ  aliajn.  La  lasta  sabata  prelego  estis  tiu  de  d-ro  Roberto 
Tresoldi  per  lia  historia  analizo  pri  “Esperanto  kaj  Volapuko:  la 
reciprokaj influoj de la du movadoj en la unuaj jaroj de Internacia 
Lingvo.” Dimanĉe matene aliaj du prelegoj fare de prof. Astori pri 
“Usare  l'Esperanto:  vantaggi  e  difficoltà”  kaj  de  d-ro  Tresoldi  pri 
“Nerekta  informado  pri  Esperanto  kaj  la  problemo  de  Internacia 
Lingvo: nova alirmetodo”. Kompreneble ne eblas resumi ĉi tie iliajn 
enhavojn. Post la sabataj prelegoj okazis debato pri ili kaj dimanĉe je 
la fino ankaŭ ronda tablo pri la oficiala temo.

Bongusta  vespermanĝo  kaj  mallonga  koncerto  kronis  la  sabatan 
programon  de  tiu  ĉi  seminario,  bone  organizita  en  taŭga  sidejo. 
Pluraj  aliĝintoj  post  ĝia  fino  partoprenis  en  turisma  vizito  de  la 
centro de la urbo, akompanataj de kelkaj afablaj breŝaj samideanoj.

LA 22a KONGRESO DE LA ITALAJ KATOLIKOJ
De la 23a ĝis la 27a de majo okazis la E-Kongreso de UECI ĉe la 
“Cenro  Mariapoli”  de  Cadine  (Trento).  La  kongresa  temo estis  la 
Trenta Ekumena Koncilio, kiu okazis de la 1545a jaro ĝis la 1563a.
Sabaton matene Mons. Igino Rogger prelegis pri “La Trenta Koncilio 
en  Historia  Perspektivo”:  la  parolado  estis  tiel  interesa  ke  la 
aŭskultantoj petis al li daŭrigi ĝin ĝis tagmanĝo.
Aliaj altnivelaj prelegoj estis “La pedagogio de la Trenta Koncilio” de 
prof-o  Giordano  Formizzi,  “  La  ĉiutaga  vivo  en  Trento  dum  la 
Koncilio” de Norma Cescotti kaj “S. Karlo Borromeo kaj la Trenta 
Koncilio” de Mons. Giovanni Balconi. 
Ne estas forgesebla la duonseriozaĵo de Gianni Conti “Aferoj de alia 
mondo”.  Vespere  la  ensemblo  “Il  tamburo  del  Sole”  amuzis  nin 
ĉiujn per yiddish-muzikoj.
Dimanĉe ni vizitis Trento'n dum la mateno kaj post la tagmanĝo ni 
partoprenis en la jarkunsido de UECI. Lunde ni vizitis la Santejon 
de  la  Madono  de  Piné  matene  kaj  posttagmeze  la  Vegetan 
Katedralon de Valsella en Valsugana, tra la jaroj konstruata per arbaj 
branĉoj.

Wanda Magnani

IL GIRO D'ITALIA DAVANTI AL GIARDINO ESPERANTO
“Il 1° giugno 2008, il Giro d'Italia è passato davanti alla mia casa di 
Cormano. Ho esposto lo striscione - Esperanto, la internacia lingvo - 
che è stato visto da centinaia di persone presenti. Purtroppo è stato 
ripreso  (velocemente)  solo  dall'elicottero,  perché  le  cineprese  fisse 
erano puntate sulla vicina postazione di rilevamento cronometrico”.
Questo lo scarno comunicato che informa su un'altra azzeccata idea 
del nostro Gianni Conti che non si è lasciato sfuggire l'occasione del 
passaggio della tappa a cronometro del Giro (la più adatta perché si è 
stati alla ribalta per alcune ore) davanti a casa sua per rendere visibile 
l'Esperanto ed addirittura per far visitare il suo noto giardino ad uno 
dei responsabili pubblicitari della carovana.
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IL “LABORATORIO DI ESPERANTO” A PESCARA
Il  6  giugno  2008  si  è  concluso  il  laboratorio  di  Esperanto  nella 
scuola media statale "Tinozzi"  di  Pescara,  curato dalla  insegnante 
Colacicci Anna Maria. A fine corso i 21 ragazzi della 1a G avevano 
preparato una presentazione in PowerPoint che aveva come oggetto 
una guida turistica di Pescara per esperantisti.
Nella giornata della presentazione finale dei lavori delle varie classi 
ai genitori ed alle autorità, anche loro hanno proiettato il proprio 
lavoro  riscuotendo  un  notevole  apprezzamento,  sia  da  parte  dei 
genitori,  che  vogliono  avere  anche  per   il  prossimo  anno  il 
laboratorio, sia da parte del pubblico presente. 
I ragazzi hanno poi volantinato per l'intera giornata i presenti con il 
materiale della FEI, presentando con entusiasmo l'Esperanto.
L'iniziativa avrà un seguito, con l'interessamento di altri insegnanti 
nella scuola e presso la Provincia. Previsto pure un prossimo corso 
per adulti.

1° MONDKONGRESO DE ESPERANTISTAJ ĴURNALISTOJ
Ĝi okazis de la 26a ĝis la 30a de majo 2008 en Vilno (Litovio) kun pli 
ol 180 aliĝintoj el 37 landoj. Oni prelegis kaj debatis pri la kongresa 
ĉeftemo:  “Internacia  interkultura  komunikado:  ĵurnalismo  kaj 
Esperanto”. Ĝin diskutinte, la kongreso akceptis 16 konkludojn kaj 
rekomendojn  por  la  esperantistaj  amaskomunikiloj.  Alia  grava 
kongresa rezulto estis la reaktiviĝo de TEĴA (Tutmonda Esperantista 
Ĵurnalista Asocio).
Danke al la subteno de litoviaj aŭtoritatoj la kongreskunsidoj okazis 
en  la  malnova  urbodomo de Vilno kaj  en  la  parlamento,  kie  ĝia 
prezidanto Česlovas Jurš nas bonvenigis la kongresanojn. Krome liė  
vespere  regalis  la  kongresanojn  per  akcepto  en  parlamenta 
restoracio.  La loĝado,  manĝado kaj  ekskurso estis  senpagaj  por la 
kongresanoj.
La nova prezidanto de TEĴA estas populara litova radia kaj televida 
ĵurnalisto  Audrys  Antanaitis,  kiu  estas  ankaŭ  vicprezidanto  de 
Litova Ĵurnalista Asocio.
La estraro antaŭ la julia membrokunveno en Roterdamo (kadre de la 
93a UK) pretigos statutajn amendojn por jura registrado de la asocio, 
starigos retejon (www.tejha.org)  kaj  diskutliston,  kaj  invitos  ĉiujn 
esperantistajn ĵurnalistojn, amatorajn kaj profesiajn, al membriĝo kaj 

kunlaboro en la renovigita TEĴA.
Kontaktadreso  de  la  sekretario  de  TEĴA  (Vytautas  Šilas): 
litovastelo@takas.lt

IL PIANISTA KOROBEINIKOV IN ITALIA
Andrei Korobeinikov, il noto e giovanissimo pianista russo, nostro s-
ano,  che ha pure brillato  in alcuni  UK,  si  è  esibito il  18 giugno 
scorso a Sacile nella bellissima Concert Hall "Fazioli" (i costruttori 
dei  più famosi pianoforti).  Il  giovanissimo talento,  ormai lanciato 
verso una splendida carriera come pianista, ha eseguito tre sonate di 
Beethoven: n° 24 op.78, n° 30 op. 109,  la "terribile" Hammerklavier. 
Alla fine di quest'ultima una autentica ovazione da tutto il pubblico.
In  gennaio  Andrei  ha  registrato  il  suo  primo  CD  per  una  casa 
discografica (la francese "Mirare"). Si tratta di 11 pezzi di Skrjabin 
magistralmente  eseguiti  con  perfetto  equilibrio  di  virtuosismo ed 
espressività  che  rivelano  l'assoluta  maturità  di  un  artista  di  cui 
nessuno  potrebbe  indovinare  da  questa  interpretazione  l'età  di 
appena  21  anni!  Questo  è  anche  il  giudizio  di  un  competente 
musicofilo come il s-ano Aldo Grassini.

VIKIPEDIO IN INTERNET
La Wikipedia in esperanto –l’enciclopedia libera in rete nella lingua 
internazionale- ha raggiunto la cifra di 100.000 articoli dopo solo 7 
anni dal suo inizio.
Essa, chiamata più propriamente “Vikipedio”, è stata iniziata il 15 
novembre  2001  dall’informatico  americano  Chuck  Smith.   Il 
contributo  nella  lingua  esperanto  all’enciclopedia  è  di  circa  40 
articoli al giorno, provenienti da circa 860 volontari...
 “Con il  20°  posto  raggiunto  nella  Wikipedia  la  lingua esperanto 
conferma la sua posizione tra le lingue internazionalmente più usate 
-  afferma  Marco  Menghini  dell’ufficio  stampa  della  federazione 
esperantista italiana-. Infatti l'esperanto è una delle nove lingue in 
cui il Centro di Informazione in Internet della Cina pubblica le sue 
notizie e il motore di ricerca Google offre l'esperanto come una delle 
42 lingue di ricerca”.
Benché la prima grammatica dell'esperanto sia stata pubblicata nel 
1887, quindi solo 121 anni fa, la lingua viene ora parlata in più di 
cento Paesi in tutto il mondo trovando un’eccezionale rilancio con la 
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diffusione di Internet nel cui cyberspazio occupa un posto, come si 
vede anche dalla “Vikipedio”, di tutto rispetto.
(da un articolo di Giorgio Bronzetti dell'agenzia Disvastigo)

ESTRARKUNSIDO
Ĝi okazis la 9an de majo kaj estis la unua post la aprila jarkunsido.
Post la bonvenigo al nova membro Claudio Gorla, la unua tasko estis 
la  disdonigo  de  la  asociaj  oficoj.  Oni  rekonfirmis  en  ili  la 
prezidanton  Polerani,  la  vicprezidanton  Foà  kaj  la  sekretarion 
Rodari,  sed  oni  donis  la  taskon  de  kasisto  al  s-ano  Gorla  kiu 
anstataŭas la dankitan inĝ. Pranzo kiu longtempe prizorgis tiun ĉi 
taskon.  Sed  li  kun  s-ano  E.  Rodari  daŭros  pretigi  la  bultenon 
Informilano,  kun  la  prezidanto  presisto.  S-anino  V.  Coccioli 
interesiĝos  pri  klubejaj  programoj  dum  al  nia  G.  Daminelli  oni 
asignis la respondecon pri Katedro, kursoj kaj koncernaj agadoj. La 
retaj  problemoj kaj  TTTejo estas taskoj  de inĝ.  Pranzo,  kunlabore 
kun d-ro Foà, dum s-ano Ceffali klopodos reordigi la bibliotekon kaj 
s-no G. Conti interesiĝas pri sidejaj  aferoj.  Al ĉiuj,  sed precipe al 
Coccioli,  G.  Conti  kaj  Daminelli,  la  agadoj  por  informi  kaj 
propagandi.       
S-anino Coccioli informis ke malsukcesis la intenco aranĝi prelegon 
ĉe Biblioteko Tibaldi sinergie antaŭ aŭ post alia programo por arigi 
ĉeestantojn. Sed ĝia estrino favore decidis aranĝi nian prelegon la 
2an de oktobro vespere. La horaro, kutime fermita, ne ŝajnis taŭga 
kaj pri ĝi oni interparolos. Krome estas opinio de la plimulto ke tiaj 
prelegoj kutime donados ĉiam neajn aŭ malabundajn rezultojn . La 
sekretario hipotezis transformi la prelegon en projekciado, eventuale 
per utiligo de la kompakta disko “L'esperanto al computer”.
S-ano  Daminelli  estus  favora  aranĝi  la  estrarkunvenojn  per 
retmesaĝoj.  Oni  rimarkigis  ke  tio  ne  estus  kunveno  sed 
korespondado;  krome  ne  ĉiuj  estraranoj  havas  tiun  eblecon.  Oni 
petis ke estonte oni pretigu precizan tagordon antaŭ la kunsidoj kaj 
G. Conti petis ke ili havu ian debatestron.

E. R.

CONDOGLIANZE
 Il 29 maggio scorso ha cessato di soffrire Alberto Faiella, fratello 
delle nostre associate Annamaria e Maria Luisa Pia, ed il 21 giugno 

la s-anino Maresa Foà è stata dolorosamente colpita nei suoi affetti 
più cari per la scomparsa del padre. A loro il Circolo e tutti gli amici 
esperantisti esprimono la loro sentita partecipazione al lutto.

GRAZIE, GRAZIE, GRAZIE.
Ecco, alla data di fine giugno, l'elenco di coloro che, con motivazioni 
diverse  ma sempre con grande  sensibilità,  hanno voluto  dare  un 
aiuto  ulteriore  al  C.E.M.  e  alle  sue  attività.  Con  i  più  sinceri 
ringraziamenti.

In memoria di A.Maria Taccani 508 Anna Dall'Acqua 40
In memoria del prof. E. Pugno   300 Famiglia Ceffali 25
Faiella MariaLuisa      105 Polerani G.Franco 25
Famiglia Salani      100 Allanconi Giordano 20
Famiglia Martina        67 Bottoni Giampaolo 16
Magnani Wanda        50 Rodari Ermigi 15
N. N.             50 Zanni Gabriella 10

DONAZIONI
Il  s-ano  Gustavo  Bonvecchiato  ha  donato  al  nostro  Circolo  una 
videocassetta del film “Angoroj”, il primo prodotto professionale in 
esperanto, che verrà programmato in uno dei futuri venerdì in sede.
Il  s-ano  Roberto  Tresoldi  ha  invece  donato  alla  nostra  biblioteca 
una copia del suo ultimo libro “Impara rapidamente le lingue” che è 
stato recentemente presentato in sede.
Ad entrambi il ringraziamento della nostra associazione.

NIAJ PASINTAJ VENDREDOJ    
D-ro Roberto Tresoldi estis denove preleganto ĉe nia sidejo vendrede 
la 16an de majo kiam li pritraktis sian lastan eldonitan libron, okaze 
de “2008, Jaro de Lingvoj”, laŭ la decido de UNESCO. La temo estas 
en la titolo mem: “Impara rapidamente le lingue”. Fakte la problemo 
ekzistas, la angla ne sufiĉas kvamkam nun ĝi estas grava helpilo, la 
lernado de unu aŭ pli kromaj lingvoj estas necesa. Li sin dediĉis al la 
problemo de ilia lernado ĝenerale, por faciligi ĝin kaj kontraŭstari la 
malamikajn  antaŭjuĝojn  kiuj  bremsas  kaj  kiujn  la  preleganto 
simbole  listigas  pere  de kvin  tipaj  asertoj:  mi  ne havas talenton, 
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emon al ili – mi estas tro maljuna – mi ne havos okazon por ĝin 
poste utiligi – mi ne kuraĝas paroli kun eksterlandano – mi ne havas 
motivaĵojn  por  ĝin  lerni.  Unu  post  la  alia,  ili  estis  fokusigitaj, 
analizitaj kaj venkitaj per  liaj konvinkigintaj asertoj kaj pruvoj. En 
sia libro d-ro Tresoldi ankaŭ dediĉas apartan ĉapitron al Esperanto, 
kies ecojn li rapide resumis.
Lastmomente programita estis la tre ŝatata vizito de s-anino Monika 
Finnegan Reuss, la nuna prezidantino de Frankfurta E-Societo, kiu 
estas ĝemela al la milana. En Italio pro privataj celoj, ŝi kun sia edzo
vendrede la 30an de majo alvenis al Milano por viziti dumtage la 
urbon kaj renkontiĝi kun ni vespere. Post agrabla vespermanĝo ĉe la 
konata  apuda  picejo  Giardino,  ĉiuj  daŭrigis  la  kunvenon  ĉe  nia 
sidejo  kie  oni  interŝanĝis  informojn  kaj  demandojn  precipe  pri 
esperanta vivo en Frankfurto kaj la konata Herzberg. Estis interesa 
kaj  amika  babilado  kiu  anstataŭis  profite  la  programitan “Lingva 
Rondo”.
Malgraŭ la pluvego multnombraj ĉeestantoj aprecis la programon de 
geedzoj Foà vendrede la 13an de junio. La kerno estis filmo pretigita 
dum la unuaj ses monatoj de la sieĝo de Sarajevo,  dum la kroat-
serba  milito,  kun la  celo  haltigi  ĝin  kaj  stimuli  la  pacon.  Sed ĝi 
daŭris tri jarojn. S-ano Aldo Foà enkondukis la temon per mallongaj 
konsideroj substrekante ke en lando, kie antaŭe kunvivadis amike 
personoj  el  pluraj  etnoj  kaj  religioj,  politiko  kaj  kontraŭstarantaj 
interesoj,  ankaŭ  ne  lokaj,  sukcesis  starigi  militan  situacion  kun 
malamo, mortigoj kaj  detruoj, malsato, k.t.p. Malgraŭ la klopodoj de 
tiuj (la esperantistoj inter ili) kiuj kontraŭis tiun ĉi  degeneriĝon.Jen 
malvenko de pacemaj kaj esperantistaj idealoj kiuj pripensigas ĉiujn. 
Poste  s-anino  Maresa  Foà  komentariis  la  filmon,  ankaŭ  iomete 
tradukante el la loka lingvo. Estis sinsekvo da impresodonaj bildoj: 
pluraj vastaj tombejoj, domoj damaĝitaj, mitralpafadoj, vunditoj, la 
fama urba Biblioteko bruligita kun grandvaloraj libroj, klopodoj por 
havi iom por manĝi aŭ  ujon da akvo, atestoj de respondeculoj aŭ de 
simplaj loĝantoj, timoj, esperoj kaj rezignacioj... Alia granda admona 
leciono por la mondo, kiu  ĝin ignoros kiam ĝi estus utila.

TURISMO PER ESPERANTO INFORMA
La nota organizzazione turistica del s.-ano Aldo Foà (via Casale 7 , 
Milano,  tel.  02.58112342/02.58111573,  preferibilmente  tra  le  ore 

17-19 da lunedì a venerdì) ha annunciato i suoi prossimi programmi:
> da Istanbul alla Cappadocia dal 2 al 17 agosto in pullman € 890
Ankara, Smirne, Efeso, Pergamo, i monasteri, Troia, mar Nero, Egeo.
> Transiberiana dal 4 al 20 agosto in treno ed aereo € 1590 (+ voli) 
Treno da Mosca a Vladivostok tra Siberia, Mongolia e famose città.
> India dal Rajastan al Kerala dal 6 al 26 agosto € 1380 (+ voli)
Dal Nord al Sud, Delhi, il Taj Mahal, Jaipur, Bombay, Goa, Mysore..
> La verde Irlanda   5 - 15 agosto in aereo+pulmann € 870 (+ voli)
Dublino, Galway, isole Aran, lo Shannon, Kilkenny e paesaggi, fiumi
> Mali – Timbuctu e la terra dei Dogon - tra ottobre e novembre per 
12 giorni, con Bamako, Mopti, sul fiume fino a Djenne, Sahara. 
Quote  comprensive  di  trasporti,  pernottamenti  in  camere  doppie 
con  servizi  privati,  prime  colazioni,  escursioni  e  visite  in 
programma.
Per ulteriori dettagli: www.karavane.net

NOTIZIE DAL MONDO
Bruxelles – La Commissione europea ha approvato la richiesta di 
finanziare, con 55.000 euro per l'anno in corso, il funzionamento di 
un ufficio con un impiegato da parte della Europa Esperanto-Unio, 
una delle 36 organizzazioni su oltre 300 che avevano fatto richiesta. 
Herzberg –  La nota “Esperanto-urbo” tedesca ospiterà il Congresso 
Europeo di Esperanto a fine maggio2009 (Pentecoste), con la diretta 
collaborazione di impiegati del Comune, che sta pure per stampare 
due opuscoli turistici in esperanto. Pure tradotti, su loro richiesta, i 
prospetti relativi al museo Braunschweig e all'omonima cattedrale.
Roma –  È  visibile  su “YouTube”  cliccando  sull'indirizzo  internet 
http://it.youtube.com/watch?v=RVUFHlqCapY  il  noto  monologo 
“Doktoro Esperanto” recitato dall'attore Mario Migliucci.
Padova –  La consigliere Michela Lipari è intervenuta a nome della 
FEI al “Tavolo della Pace” del 10 maggio insieme ad un centinaio di 
rappresentanti  di  consigli  comunali,  associazioni  e  istituzioni 
diverse, che hanno dibattuto problematiche inerenti al tema.
Ancona – Gli esperantisti marchigiani hanno partecipato ai primi di 
maggio alla locale “Fiera di Maggio” di quattro giorni, con un tavolo 
informativo, fornendo materiale illustrativo ed informazioni a tutti.
Firenze  –  Anche  quest'anno  l'Esperanto  ha  partecipato  con  uno 
stand alla manifestazione “Terrafutura”, tenutasi dal 23 al 25 maggio 
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alla  Fortezza  di  Basso,  grazie  all'impegno  di  parecchi  s-ani, 
Pampaloni e Matteini in primis. 
Milano – Su www.ipernity.com la registrazione del dibattito fatto al 
congresso di ArciEsperanto su: “Anno internazionale delle lingue: 
l'esperanto  è  una  lingua  che  salva  le  lingue   materne 
dall'estinzione?” fra il prof. di Storia e Filosofia Andrea Gilardoni e 
Nicola Ruggiero, poeta e studente di interlinguistica, con anche gli 
interventi di Andrea Montagner, Marco Picasso e Andrea Fontana.
Roma – Il 4 maggio in piazza Re di Roma gli esperantisti vegetariani, 
con la  segretaria  della Teva Lilia  Fabretto,  hanno partecipato alla 
Festa dei Vegetariani con un presidio informativo.
Pesaro –  Il Consiglio Provinciale di Pesaro-Urbino ha approvato la 
proposta del consigliere Claudio Mari che invita le locali istituzioni 
universitarie ad evitare le scelte discriminatorie nei confronti della 
lingua italiana del Politecnico di Torino, che emarginano l'Italia, la 
sua  lingua  e  la  sua  cultura  senza  risolvere  il  problema  di  una 
paritetica ed effettiva comunicazione comunitari europea.    
Ancona  –  La  rubrica  della  RAI  “GR  Parlamento”  delle  ore  8  di 
domenica 11 maggio ha intervistato il  dott.  Aldo Grassini  che ha 
dato  informazioni  sull'Esperanto  e  sulle  finalità  del  Premio 
Zamenhof. 
Milano  - Kristall  Radio  FM  96,4.  ha  di  nuovo  trasmesso  un 
'intervista  sull'esperanto  in  maggio,  ad  Andrea  Montagner  in 
collaborazione con i giovani s-ani Della Maddalena e Ruggiero.
Vercelli  –  Sabato  10  maggio  il  locale  gruppo  ha  partecipato  alla 
Fiera del Volontariato con un gazebo informativo.  Si è pure svolta 
in  sede  la  sessione  di  esami  conclusiva  per  l'anno  scolastico 
2007/2008 
Bologna  - A   “Multiculturalità  e  plurilinguismo  in  Europa”, 
convegno svoltosi  sotto  l'egida  del  Comune e  della  Università,  la 
linguista  russo-francese  Marina  Yaguello  ha  a  lungo  illustrato 
l'esperanto  ed  i  vantaggi  che  deriverebbero  da  una  sua  per  ora 
improbabile adozione.  
Vicenza – Anche quest'anno gli esperantisti locali hanno partecipato 
con un gazebo alla manifestazione vicentina di “Festambiente” che 
si è svolta dal 25 al 29 giugno.
Napoli – L'ufficio del presidente della Repubblica ha ringraziato gli 
esperantisti napoletani che gli donarono la nuova guida di Napoli in 

esperanto e la Storia del movimento esperantista di C. Minnaja.
Limbiate (MI) – Domenica 15 giugno è stata traslata al Famedio del 
cimitero  la  salma  di  don  Ferdinando  Longoni,  presidente  dei 
cattolici esperantisti negli anni '80. Durante la cerimonia religiosa è 
stato ricordato dal dott. Daminelli, attuale presidente dell'UECI.
Bologna –  Un discreto numero di giovani,  conosciutisi al Festival 
Internazionale  di  Senigallia  il  22  giugno,  ospiti  dei  s-ani  locali, 
hanno dato vita a “Esperantago”, una piacevole occasione d'incontro 
utile anche per praticare la lingua appena appresa. 
San Giuliano Terme – I sindaci di sei comuni pisani hanno invitato 
25  giovani  esperantisti  stranieri  ed  una  decina  di  italiani  a 
partecipare  alla  1°  Settimana  di  Cultura  Internazionale,  dal  18 
settembre, per fare conoscere le rispettive culture ai giovani locali 
specie di scuola media 
You Tube – Su http://it.youtube.com/esperantoitalia sta riscuotendo 
successo il canale della Gioventù Esperantista Italiana, uno spazio 
dove pubblicare video diversi legati al nostro movimento e alla IEJ. 
Chi avesse video in tema non coperti da copyright,  può inviarli a 
fabio.bettani heliko gmail.com (max 20 MB per singola email; durata 
max di 10 minuti). Graditi i commenti.
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